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Po úvodním slově starostky vystoupili předse-
dové komisí.
Komise pro kulturu a spolkový život, 
Mgr. Lenka Kudláková:
V období únor – duben se komise podílela nebo 
spolupodílela na uskutečnění těchto akcí:
Velikonoční jarmark s  doprovodným progra-
mem, koncert duchovní hudby souboru Hilaris, 
ve spolupráci s farností v kostele Všech Svatých,
výstava ve výstavní síni Galerie Kaple Holyně 
Světlo pro údolí Žandy Gebauera, autorské čte-
ní Adama Havlíka z knihy Marky, bony digitálky, 
a spolu s komisí pro rodinu byla zorganizována 
odborná beseda RNDr. Aleše Stuchlíka.
Zajímavou besedu uspořádala vedoucí Klubu 
seniorů Slivence a Holyně – setkání s herečkou 
a malířkou Barborou Srncovou a besedu s Měst-
skou policií Stop kriminalitě. Klub seniorů také 
organizuje Cyklus přednášek nejen pro seniory 
v komunitním centru Na Půdě Rozumíme češti-
ně (přednáší PhDr. Zdeňka Nováková). Pro seni-
ory jsme připravili nabídku dotovaných zájezdů, 
které organizujeme s CK Arces. V Klubu Švestka 
pokračujeme v  zavedené tradici dopoledních 
divadelních představeních pro nejmenší.
Poslední akcí většího rozsahu byl sobotní Kvě-
tinkový ples.

Sociální a bytová komise,
Martina Havlíková
18. 4. 2023 se uskutečnila schůzka, na které se 
komise zabývala pravidly na přidělování bytů. 
Konstatovala, že je nutno tato pravidla doplnit 
o bodový systém.

Finanční výbor, Bc. Pavel Fryš

20. 3. 2023 se uskutečnilo zasedání Finančního 
výboru. Byla zde projednána roční závěrka MČ 
Praha – Slivenec, čerpání dotací z MHMP a daň 
z  příjmu právnických osob za rok 2022. Vše 
schvaluje bez výhrad.

Stavební komise, Ing. Petr Andres
Máme naplánované setkání. Zde si určíme té-
mata, kterými by se tato komise měla zabývat.
Předsedající: Ve Slivenci se nám rozmáhají 
stavby ne rodinných domů, ale bytových domů. 
Jsou to pozemky s nevelkou parcelou, ale chtějí 
tam hodně bytů. Tím vzniká i  problém s  par-
kováním. Všichni budou parkovat v přilehlých 
ulicích. Pokud zde vznikne hodně těchto byto-
vých domů, tak si myslím, že budeme mít velký 
problém s  parkováním. To by mělo být jedno 
z témat, kterým by se nejen stavební komise, ale 
i komise pro územní rozvoj měla zabývat.

ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ Smlouvu o zřízení věcného břemene na po-
zemku p. č. 1732/4, k.ú. Slivenec
■ Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo „Výstavba smí-
šené stezky pro cyklisty a chodce s hipostezkou“
■ Dodatek č.  1 ke smlouvě o  dílo „ Výstavba 
kontejnerového pavilonu pro ZŠ Slivenec“
■ Smlouvu o spolupráci se společností Smažík, 
s.r.o
■ Smlouvu o  spolupráci se společností Kauf-
land Česká republika, v. o. s.
■ Záměr realizace nástavby na učebním pavilo-
nu ZŠ a MŠ Praha-Slivenec
■ Záměr na pronájem nebytových prostor v do-
mě č. p. 462
■ Pronájem nebytových prostor v domě č. p. 315

■ Řádnou účetní závěrku MČ Slivenec za rok 
2022
■ Řádnou účetní závěrku ZŠ a MŠ Slivenec, Ke 
Smíchovu 16, za rok 2022
■ Rozpočtová opatření – ponechání nevyčer-
paných účelových prostředků za rok 2022 (101 
mil. Kč)
■ Rozpočtová opatření – přijetí dotace Výstavba 
kontejnerové ZŠ (10 mil. Kč)
■ Pronájem pozemku p. č. 1317
■ Střednědobý výhled ZŠ a  MŠ Slivenec, Ke 
Smíchovu 16, na roky 2024-2025
■ Revokaci usnesení č. 52/4/2023
■ Pronájem pozemku parc. č. 1317, k.ú. Slivenec
■ II. kolo grantů na rok 2023
■ Přidělení fin. prostředků ve výši 50.000, - 
v oblasti kultury a sportu
■ Přijetí účelového finančního daru od společ-
nosti ČEPS, a. s. (400.000 Kč)
■ Záměr rekonstrukce vytápění v  areálu ZŠ 
a MŠ Praha-Slivenec, Ke Smíchovu 16
■ Přijetí příspěvků na občanskou vybavenost 
obce (100.000,- Kč)
■ Smlouvu o spolupráci – přijetí daru na občan-
skou vybavenost 50.000,- Kč
SOUHLASILO:
■ s umístěním objektů na parc. č. 290, k.ú. Ho-
lyně (zvonička)
ŽÁDÁ:
■ o odsvěření pozemku parc. č. 3, k.ú. Slivenec 
- návesní rybník
■ o svěření pozemků ve vlastnictví MHMP
Celý zápis ze zasedání, včetně usnesení, si mů-
žete přečíst na 
https://www.praha-slivenec.cz/samosprava/za-
stupitelstvo/zapisy-a-usneseni/
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2   městská část – úřední informace 

Úřad městské části Praha-Slivenec

hledá na 0,5 úvazek

ÚČETNÍ SE ZNALOSTÍ ÚČETNICTVÍ ROZ-

POČTOVÉ ORGANIZACE.

Stručná charakteristika vykonávané činnosti:
Samostatné vedení účetnictví účetní jednotky, 

účtování majetku městské části, zpracování daňo-

vých přiznání. Tvorba, sledování a kontrola plnění 

rozpočtu MČ, rozpočtových opatření, zpracování 

závěrečného účtu. Zpracování účetních výkazů, 

statistických výkazů, spolupráce s příslušnými 

odbory MHMP. Kontrola výkaznictví příspěvkových 

organizací, provádění kontrol v příspěvkové orga-

nizaci MČ.

Nabízíme:
Odpovídající finanční ohodnocení, řadu zaměstna-

neckých benefitů (dárkové poukazy, příspěvek na 

penzijní pojištění, možnost sick day a další).

Více informací naleznete na webu městské části ne-

bo je poskytneme na tel. 702 252 137; e-mail: tajem-

nik@praha-slivenec.cz. Event. v kanceláři tajemníka 

ÚMČ Praha-Slivenec, 1. patro, K Lochkovu 6/2, 154 00 

Praha-Slivenec. Matěj Mlčoch

GRANTY 2023

Zastupitelstvo Městské části Praha-
-Slivenec schválilo přidělení finanč-
ních prostředků ve výši 50 000,– Kč 
určených na II. kolo grantů v oblasti 
kultury a sportu na rok 2023 subjek-
tům:
Spolek MKMŽ Slivenec 7 000,– Kč
Výstava ve Slivenci

Jakub Štefan  16 500,– Kč
Vánoční koncert

SK KAMIWAZA
KARATE, z.s.  10 000,– Kč
Celoroční sportovní činnost slivenec-
kých dětí v roce 2023

Dobrá voda Holyně, z.s. 16 500,– Kč
Koncert v údolí
Celkem  50 000,– Kč
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Milé sousedky, milí sousedé,

dopět bych Vás ráda seznámila s tím, co je u nás 
v městské části nového.
Největší akce, tedy rekonstrukce hlavních ko-
munikací, se i v letošním roce termínově stře-
tává s rekonstrukcí Barrandovského mostu, kde 
naše ulice K  Lochkovu funguje jako „objížďka 
objížďky“. Letos bohužel nastává pro nás kritic-
ká fáze rekonstrukce mostu, při níž bude uza-
vřena nájezdová rampa na most z ulice K Ba-
rrandovu, a auta se budou tlačit dolů do města 
všemi možnými alternativními směry. TSK 
proto nechce povolit uzavření ulice K Lochko-
vu v době rekonstrukce mostu, tedy od poloviny 
května do konce srpna. Což prakticky zname-
ná větší část stavební sezóny. Stavební firmy 
se nicméně stále nevzdaly naděje, že se i díky 
možnosti zprovoznit silnici mezi Slivencem 
a  Lochkovem (o  tom se stále jedná) nakonec 
podaří pokračovat v naplánované rekonstrukci, 
tak uvidíme. Domluva s  TSK je ovšem obtíž-
ná, rekonstrukce mostu má logicky absolutní 
přednost. Každopádně požadujeme, aby se buď 
začalo s  rekonstrukcí ulice K  Lochkovu, nebo 
aby se ulice otevřela pro normální provoz. Al-
ternativní možností je, že se letos zrekonstru-

uje jen západní část ulice Ke Smíchovu, a to od 
křižovatky K Lochkovu – Ke Smíchovu po ulici 
K Váze.
Příliš zatím nepokročila ani rekonstrukce ulic 
v lokalitě U Jezírka. Nové vedení Hlavního měs-
ta Prahy si vytklo jako hlavní cíl dostavět met-
ro (to už se staví a lze na něj čerpat půjčku od 
Evropské investiční banky, která se ale zatím 
vůbec nečerpá) a  městský okruh (který zatím 
ani nemá územní rozhodnutí a  do stavby je 
opravdu hodně daleko). Nicméně ze sousloví 
metro-okruh se stala jakási mantra, která se na 
městě donekonečna opakuje. Obrovské množ-
ství rozjetých akcí se z rozpočtu hlavního města 
naopak vyřazuje kvůli údajnému nedostatku fi-
nancí, což rozhodně není dobře – např. revitali-
zace Skládky Velká Chuchle, která by v nejbližší 
době měla získat stavební povolení, nebo právě 
rekonstrukce v lokalitě Jezírka. Samozřejmě se 
budu snažit všechny tyto akce vrátit zpět do hry, 
ale bude to poměrně obtížné.
Trochu lepší je situace se školami. V  březnu 
jsme měli Sněm starostů, kde se starostové 
všech městských částí dohodli, že Praha musí 
školství vzít jako svoji prioritu, protože situa-
ce už se stává opravdu kritickou. Chceme pro-
to, aby se problému věnovalo jak město, tak 
i  ministerstvo školství. To nyní velmi výrazně 
finančně podpořilo Středočeský kraj, zatímco 
Praha nezískala ani korunu. My jsme z rezervy 
pro městské části od města dostali 10 mil. Kč 
na dostavbu kontejnerového pavilonu a pevně 
doufám, že v červnu ještě nějaké peníze získá-
me, takže dokončení této stavby v  září se jeví 
zcela reálně.
Navíc se nyní snažím intenzivně lobbovat za 

výstavbu gymnázia na Barrandově. Město má 
na to vyčleněný pozemek (za Albertem) a zdá 
se, že získá i finance, tak se tento plán jeví nyní 
docela nadějně…
I stavba našeho bytového domu zdárně probíhá, 
stavbaři jsou dokonce v  předstihu oproti har-
monogramu. A stejně tak rekonstrukce můstků 
přes Dalejský potok. Zde se ukázala nutnost 
havarijní rekonstrukce třetího můstku, který je 
v opravdu zbědovaném stavu, ale kde není žád-
ná možnost udělat alternativní objízdnou trasu. 
Problémy jsou i s extrémně úzkou komunikací 
mezi druhým a třetím můstkem. Odborníci nyní 
řeší, co s tím.
Intenzivně jsme jednali s Kauflandem, Doprav-
ním podnikem, PVS i  TSK ohledně výstavby 
obchodního centra a  hlavně koordinace všech 
akcí, které se trochu nešťastně sešly všechny 
najednou. Rekonstrukce vodovodu mezi vodo-
jemy Ovčín a Štěpařská měla být přitom hotová 
už v dubnu loňského roku, ale vzhledem k sadě 
nešťastných náhod se velmi výrazně protáhla. 
Stavba Kauflandu se taky táhne, ale protože má 
Kaufland dělat některé přeložky sítí, které jsou 
nutné kvůli výstavbě tramvaje, je situace už do-
cela napínavá. Potřebuje také udělat protlak vo-
dy a kanalizace pod ulicí K Barrandovu – a stře-
tává se tu s nutností udržet aspoň jeden vjezd 
a výjezd ze Slivence funkční. Letošek bude tedy 
opravdu zajímavý.
Hodně jsem se v  poslední době také věnovala 
bezpečnosti ve Slivenci i  v  Holyni. Z  hlediska 
Policie ČR patří naše městská část mezi velmi 
bezpečné lokality v  rámci Prahy. Podrobnější 
informace najdete v článku uvnitř čísla.
 Jana Plamínková, starostka

GRANTY 2023 Čestná uznání Městské části Praha – Slivenec za rok 2022 byla udělena panu Petru Lin-
hovi a panu Bohumilu Slavíkovi. Čestné uznání je udělováno ve Slivenci od roku 2015, 
a to na základě návrhů občanů a po schválení zastupitelstvem.

PAN PETR LINHA
Okamžitě a nezištně nabídl útočiště dvěma mamin-
kám a čtyřem malým dětem, které utekly před válkou 
na Ukrajině, a projevil tak konkrétní a velkorysý projev 
občanské solidarity. Nejenže pomohl výše jmenova-
ným uprchlíkům řešit složitou životní situaci a hmot-
nou nouzi, ale zároveň umožnil, aby Slivenecký klub 
Švestka a Rodinné centrum Pecka mohly v uvolněných 
prostorách obnovit pravidelné kurzy i  jednorázové 
akce pro děti i dospělé, včetně největší kulturní akce 
u nás – hudebního festivalu Slivenecké letnice.

PAN BOHUMIL SLAVÍK
Dlouhodobě, poctivě a kvalitně poskytuje služby pro 
obyvatele Slivence. Jeho podnikání je příkladné. Kromě svého oboru je vášnivým ry-
bářem a na základě svých celoživotních zkušeností se v průběhu let 2021-22 pečoval 
nezištně o rybník v centru Slivence. Věnoval svůj čas, energii a prostředky ke zkvalitnění 
vody v rybníce. Jeho aktivita a nasazení ve prospěch zlepšení veřejného prostranství 
jsou vzorem pro ostatní.

Dne 21.  květ-
na  2022 uplyne 
rok od úmrtí sli-
veneckého obča-
na, pana Jiřího 
Zídka.
Jiří Zídek byl čes-
koslovenský bas-
ketbalista a trenér. 
Je zařazen na čestné listině zasloužilých mistrů 
sportu. S československou basketbalovou repre-
zentací získal na Mistrovství Evropy stříbrnou 
a bronzovou medaili a byl účastníkem Olympij-
ských her 1972 v Mnichově. V červnu 2001 byl 
v anketě České basketbalové federace vyhlášen 
jako Nejlepší český basketbalista 20. století. V ro-
ce 2013 byl uveden do Síně slávy České basketba-
lové federace.

Udělení čestného uznání za rok 2022
Vzpomíná rodina 
i sousedé
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Za křižovatkou ulic K Barrandovu/K Austisu, na 
pozemcích p. č. 1785/3 a 1790/21, má soukromý 
investor postavit benzinovou stanici a restauraci 
KFC. Na rozdíl od obdobných investičních zámě-
rů soukromých investorů nebyl tento záměr před 
vydáním stanoviska městské části Praha-Slive-
nec předložen zastupitelům k vyjádření a to po-
važuje koalice Spolu jako pochybení.
05.  05.  2021 podepsala paní starostka s  inves-
torem čerpací stanice, společnostmi REAL ES-
TATE, a. s. a TLM, s. r. o., Smlouvu o spolupráci 
č. 29/2021/MUS. Podpisem této smlouvy se in-
vestor mimo jiné zavázal darovat městské části 
Praha-Slivenec částku 1 000 000,– Kč.
To, co nás ale zneklidňuje je fakt, že dne 
25. 01. 2022 převedl investor pozemky, na kte-
rých má být postavena benzínová stanice a  re-
staurace KFC, na nový subjekt  – společnost 
RESORT SLIVENEC,  s.  r.  o. se základním kapi-
tálem 20,– Kč. O  skutečnosti, že jsou pozemky 
v katastru nemovitostí zaplombovány z důvodu 
změny jejich vlastníka, informovala zastupitelka 
Hollmannová dne 05. 02. 2022 jak paní starostku, 
tak zastupitele a vyjádřila oprávněnou obavu, že 
tímto postupem investora je zájem městské části 
ohrožen.
Takové zacházení s pozemky nebylo ve smlouvě 
ošetřeno žádným z běžných zajišťovacích instru-
mentů.
Realizace stavby byla schválena v rámci progra-
mu 4. zasedání zastupitelstva 22. 02. 2023. Proti 
přijetí usnesení hlasovali pouze zastupitelé SPO-
LU, protinávrh předložený panem zastupitelem 
Procházkou, že zastupitelstvo MČ Praha-Slive-
nec nesouhlasí se záměrem výstavby benzínové 
stanice, nebyl přijat.
Koalice Spolu tímto vyjadřuje jednoznačný po-
stoj k výstavbě čerpací stanice a fastfoodové re-
staurace KFC ve Slivenci.
„Petici proti výstavbě benzínky ve Slivenci“ je 
stále možné podepsat, a to rovněž elektronicky 
na e-petice – viz odkaz:
Nesouhlas se záměrem výstavby benzínové sta-
nice Slivenec | e-petice.cz
 Petr Bürger

Jelikož jsem dostal málo času na sepsání tohoto 
sloupku, tak mi dovolte, abych to pojal jako ná-
vštěvník naší MČ.
Byla sobota a jel jsem autobusem č. 120 a nevím 
proč, když v autobuse zahlásili zastávku Sli-
venec, tak jsem vystoupil. Když autobus odjel, 
uviděl jsem krásné náměstí s rybníčkem. To se 
mi zalíbilo a rozhodl jsem se tu porozhlédnout. 
Koukám, rybníček je udržovaný, náměstíčko ma-
lé, ale hezké. Tady se zřejmě konají trhy nebo 
společenské akce. Jelikož jsem postižen vlastním 
povoláním, tak jsem si pomyslel, kde jsou v zemi 
vybudované výsuvné napájecí sloupky?
Vydal jsem se směrem k místnímu úřadu okolo 
kostela a ejhle rozkopáno, no vždycky se najde 
něco, co se musí opravit. Jelikož stavební ruch už 
ustal a na začátku staveniště mě uvítala značka 
Zákaz vjezdu - mimo stavbu, šel jsem po silni-
ci. Když v tom mě náhle málem porazilo auto. 
Copak tu dělá, řekl jsem si, řidič na stavebního 
dělníka nevypadá, tak třeba tu bydlí, ale ono ne, 
prosvištěl okolo mě a zmizel v zatáčce. Aha, tady 
platí zákaz vjezdu jen pro někoho.
Nechtělo se mi pokračovat dál, jedna zkušenost s 
autem mi stačí, a tak jsem se vydal zpátky smě-
rem, kam mi zmizel autobus 120. Prošel jsem 
okolo staveniště a jelikož strejda Google a teta 
Wikipedie vědí všechno, zalistoval jsem v mobi-
lu a zjistil, že se zde staví bytový a polyfunkční 
dům. Byty jsou potřeba a proč nenabídnout byty 
rodinám, které bydlení potřebují. A polyfunkční 
dům? To bude svatostánek všech společenských 
akcí, přednášek a nevím čeho ještě. Došel jsem 
až k ulici Za Farou, kde mě upoutala dopravní 
značka průjezd zakázán – mimo MHD, IZS a re-
zidentů MČ Praha-Slivenec. Nestačil jsem to ani 
dočíst, když mě vyrušila kolona aut mířící do této 
ulice. Čekal jsem a počítal auta. Po čase jsem do-
šel ke zjištění, že jihozápadní část Slivence nemá 
tolik obyvatel, kolik tudy projelo aut a současně 
se mi hlavou prolétla myšlenka o stavu státního 
rozpočtu.
 … pokračování příště …
 Václav Šimáček

Většina obyvatel Slivence si jistě všimla no-
vostavby, která roste v těsné blízkosti ulice Ke 
Smíchovu, na místě bývalého Ovčína. Vzniká 
zde nový bytový dům s 20-ti bytovými jednot-
kami, které budou z větší části v majetku obce. 
Celý projekt s názvem Polyfunkční dům začal 
v roce 2019, kdy na tento projekt byla vypsána 
architektonická soutěž.  Tu u nezávislé poroty 
z řad architektů a zástupců vedení obce vyhrála 
architektonická kancelář Atelier Bod architekti 
s.r.o.  Polyfunkční dům se bude skládat z již zmi-
ňovaného bytového domu a samostatného ob-
jektu pro společenské a kulturní účely (měla by 
zde sídlit i nová knihovna). S podobou bytového  
i kulturního domu se mohla veřejnost seznámit 
na veřejné prezentaci a je k nahlédnutí i na www 
stránkách Slivence. Na obě budovy bylo vydáno 
stavební povolení, ale v současné době je velmi 
těžké sehnat potřebné finance. Naštěstí se vede-
ní naší MČ části podařilo sehnat dotace z fondu 
rozvoje dostupného bydlení MHMP, takže stavba 
bytů mohla začít a zatím velmi zdárně pokraču-
je. Na kulturní sál si asi ještě chvíli počkáme, ale 
pevně věřím, že se dočkáme. Vzhledem k tomu, 
že MHMP na stavbu poskytl dotaci, nárokuje si 7 
z 20-ti budoucích bytů, které dále poskytne pre-
ferovaným profesím (učitelé, policisté, zdravot-
níci atd). I přesto bude z velké části uspokojena 
většina těch, kteří si žádost o byt podali a budou 
splňovat pravidla pro přidělení bytu v naší MČ.
Přínosem bude rozvoj bytového fondu ve vlast-
nictví MČ a časem i vytvoření nového komunit-
ního prostoru pro občany MČ praha-Slivenec.
 Martina Havlíková

Koalice Spolu nesouhla-
sí s výstavbou čerpací 
stanice a restaurace KFC 
ve Slivenci.

Pohled z druhé strany 
aneb jak jsem navštívil 
městskou část Praha-
-Slivenec

Investice do dostupného 
bydlení = investice do 
budoucnosti

Tato rubrika je koncipována s ohledem na tiskový zákon v zájmu poskytování objektivních a vyvážených informací o městské části Praha-Slivenec 
a poskytnutí přiměřeného prostoru pro uveřejnění sdělení, která vyjadřují názory členů Zastupitelstva MČ Praha-Slivenec týkající se naší městské 
části. Redakce nijak nezasahuje do textu, ten pouze prochází jazykovou kontrolou. Kontakty na jednotlivé členy zastupitelstva najdete na www.
praha-slivenec.cz
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Dovolte nám, abychom vás informovali, že v MČ Praha-Slivenec byla zahájena výstavba optické sítě elektronických komunikací společnosti Vodafone 
Czech Republic, a. s. Tímto krokem dochází významným způsobem ke zkvalitnění možnosti připojení k internetu, jelikož optická síť je v současnosti to nej-
lepší na trhu. S příchodem optické sítě budete mít možnost využívat vysokorychlostní optický internet a interaktivní televizi s pestrou nabídkou TV pro-
gramů se zpětným zhlédnutím. Veškeré náklady spojené s výstavbou optické sítě jsou zcela a v plném rozsahu společnosti Vodafone Czech Republic, a. s. 
V případě zájmu o telekomunikační přípojku neváhejte kontaktovat pana Stanislava Vocáska, mob.: 727 886 445, email: stanislav.vocasek@optikaano.cz, 
který s Vámi dohodne technické řešení telekomunikační přípojky.

V minulosti jsme občany informovali o záměru společnosti CETIN ohledně zasíťování naší městské části optikou, kterou nám představovali zástupci spo-
lečnosti CETIN. S velkým nadšením jsme tuto informaci přijali a následně prezentovali do Mramoru a na dalších komunikačních platformách. K našemu 
velkému zklamání nám bylo nedávno oznámeno, že CETIN veškeré 
investiční akce na území naší městské části zastavuje a z projektu 
ustupuje. CETIN tak dokončí vybudování optiky pouze v oblasti, 
která je uvedena níže (šrafovaně). Částečnou útěchou nám může 
být alespoň investiční akce Vodafonu, který ve Slivenci v součas-
nosti pokládá, resp. bude pokládat optické sítě.  Matěj Mlčoch

Čte-li člověk některé příspěvky na facebooku nebo v různých an-
ketách, získá pocit, že Slivenec a Holyně jsou takový místní praž-
ský Bronx. Realita je naštěstí docela jiná. Měli jsme v poslední do-
bě řadu jednání a představiteli Policie ČR i Městské policie, kde 
jsme byli ujištěni, že naše městská část patří v rámci Prahy mezi 
velmi bezpečné lokality. Dne 25. dubna se konala rovněž beseda 
s příslušníky oddělení prevence Městské policie Praha, na které 
byla bohužel zcela minimální účast, což byla na jednu stranu ško-
da, protože beseda to byla velice poučná a zajímavá, ale na druhé 
straně to rovněž svědčí o tom, že bezpečnost u nás žádným velkým 
tématem není.
Za rok 2022 bylo ve Slivenci podáno celkem 20 oznámení na ma-
jetkovou trestnou činnost. Z toho šlo o tři vloupání na stavbu, je-
den pokus o vloupání do domu, jeden do chaty, jeden do kůlny, 
5x vloupání do garáže, dále vloupání do vozidla nebo krádež věcí 
z neuzamčeného vozidla, krádeže okapů či krádež jízdního kola. 
Holyně byla vloni zcela bez majetkové trestné činnosti. Od led-
na 2023 šlo o sedm oznámení - dvě vloupání do rodinného domu, 
vloupání do vozidla, do garáže, krádež pohonných hmot, krádež 
věcí z nezamčeného vozidla a krádež mědi na hřbitově. Dále poli-
cisté zaznamenali v loňském roce 9 oznámení na internetové pod-
vody a celkem 635 přestupků proti bezpečnosti silničního provozu.
Policisté důrazně upozorňují, že by si lidé měli zamykat jak bran-
ku na pozemek, tak i automobily či jízdní kola. Pachatel totiž vel-
mi často jen prochází po okolí, tahá za kliky dveří u aut a domů 
a  u  nezabezpečených dveří se posléze jednoduše bez vloupání 
a bez hluku dostane k věcem, které prostě sebere. Nenechávejte 
proto cenné věci ležet na svém pozemku bez dozoru. Dále poli-
cie upozorňuje, že by si lidé měli své domy na noc zamykat, ni-
koli pouze zabouchnout. Bezpečnostní dveře jsou totiž v takovém 
okamžiku nanic, protože „zobáček“ u dveří se dá velmi jednodu-
še odsunout jakoukoli plastovou kartičkou. Pachatel se tak může 
dostat do domu a vykrást ho a navíc se můžete dočkat i toho, že 
pojišťovna odmítne plnit pojistné. Na stavby, kde se krade hlavně 
stavební materiál, nářadí a pohonné hmoty, jsou vhodné fotopas-
ti. Policistům velmi pomáhají soukromé kamerové systémy, které 
sledují pozemek. My se jako Slivenec snažíme o instalaci většího 
množství kamer, ale bohužel zatím bez úspěchu. Nicméně velká 
část prevence je v rukou každého z nás.  Jana Plamínková

Dvě tradiční velké cyklistické akce, Světová cyklojízda a Pražské cyklozvonění, se 
pro letošek spojily a společně oslaví Světový den kola. V sobotu 3. 6. projedeme za 
podpory OSN ulicemi Prahy, zdůrazníme přitom mezinárodní význam dne a zamě-
říme se na vnímání jízdního kola jako dopravního prostředku budoucnosti pro děti 
a mládež.
Na jízdu Prahou naváže odpolední rodinný program v A-Parku Ledárny Braník. Těší-
me se, že se k nám připojíte a užijete si s námi den na kolech či koloběžkách. K hlavní 
jízdě se postupně připojí další skupiny, které vyjedou z několika míst po celé Praze. 
Aktuální program startů, trasu jízdy a program rodinného odpoledne najdete na au-
to-mat.cz/cyklojizda a www.cyklozvoneni.cz.
Start: Mezi 12.00–14.00 z několika míst po celé Praze
Cíl: A-Park Ledárny Braník, doprovodný program, 15.00–19.00
Pořádají AutoMat a NaKole, spolupořádá Informační centrum OSN v Praze. Záštitu nad 
akcí převzali Zdeněk Hřib, náměstek primátora HMP pro dopravu, a Jana Plamínková, 
starostka Prahy-Slivenec.

Pokládka optických kabelů společnosti Vodafone

Jak to vidí CETIN s optikou ve Slivenci?

Je Slivenec bezpečný?

Světová cyklojízda
a Cyklozvonění 2023, 3. června 2023
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Práce na výstavbě tramvajové trati pokračují dle plánu. V současné době probíhá odtěžování a odvážení zeminy. Ke společnosti Strabag se 
brzy připojí i firmy, které pro společnost Kaufland Česká republika, v. o. s. v jižní části ulice U Náhonu budou pokládat nové vodovodní potrubí, 
odvodnění a další sítě technické infrastruktury. Výkopové práce v ulici U Náhonu jsou naplánovány na prázdninové měsíce a dopravní spojení 
včetně náhradní trasy MHD je naplánováno přes ulici Baarové a dále Wassermannovou. Zprovoznění tramvajové trati se předpokládá na pod-
zim letošního roku.

V  loňském roce byla zahájena stavba „Rekonstrukce můstků na 
Dalejském potoce“, jejímž investorem je Hlavní město Praha. 
V současné době je hotov propustek, který je u dřevěné lávky přes 
Dalejský potok. Další můstek je také téměř hotov, pouze se v sou-
časné době řeší jeho napojení na stávající komunikaci a tvar koryta 
před a za můstkem. Vzhledem k protichůdným názorům odboru 
ochrany prostředí MHMP a Lesů HMP, je v současné době stavba 
přerušena a  projektantka hledá nejvhodnější řešení, které bude 
vyhovovat všem zúčastněným. Budeme doufat, že jim to nebude 
trvat příliš dlouho.

U  realizace kontejnerového pavilonu se 
v současné době řeší jeho technické vybave-
ní i výběr podlahových krytin a obkladů tak, 
aby se po navezení kontejnerů mohlo ihned 
začít s  jejich kompletací. Paní ředitelka se 
zabývala vhodnými kombinacemi a  barev-
ným ztvárněním pro dveře a  podlahové 
plochy a nyní jistě řeší výběr správného ná-
bytku pro malé školáky. Konečný termín pro 
dokončení včetně kolaudace byl posunut na 
21. 8. 2023, což je sice těsně před začátkem 
školního roku, ale je to reálný termín.
 Šárka Musilová

Stavba obecního bytového domu pokračuje dle harmonogramu a v tuto chvíli se již pracuje na střešní 
konstrukci. Je tedy již vidět celkový objem a výška domu. Uvnitř stavby se už pracuje na rozvodech 
vody, kanalizace i vzdu-
chotechniky. S architekty 
bytového domu pravidel-
ně řešíme jak technic-
ké stránky stavby, tak i 
designové. Podle jejich 
návrhu by zde měly být 
použity neotřelé materi-
ály i způsoby zpracování. 
Autoři projektové doku-
mentace věří, že prostře-
dí, ve kterém žijeme, nás 
výrazně ovlivňuje a vy-
chovává.

Výstavba tramvajové trati

Komunikace K Dobré vodě

Výstavba 
kontejnerového 
pavilonu

Výstavba Obecního bytového domu 
ve Slivenci



V březnu proběhlo ošetření stromů dle Plánu péče firmou Baobab – péče o zeleň, s.r.o. Jednalo se o stromy v cent-
ru u rybníka, před školou i v areálu školy a školky. Tato firma následně ošetřila i mladé stromy kolem polních cest, 
a to především výchovnými řezy. Také jsme nechali ošetřit část stromů Za okruhem, což provedla firma Freko, a.s. 
Zároveň na vytipovaná místa kolem polních cest umístila bidla pro dravce.  V dubnu v ulici Granátová realizovala 
firma Baobab – péče o zeleň, s.r.o. osazení nově vzniklých zelených ploch. Byly vysazeny keře a trvalky, např. le-
vandule, ovsíř, mochna, dřišťál, růže, tavolník a s hloh. Naše údržba postupně provádí seče zeleně podél hlavních i 
vedlejších komunikací, chystá se i na pásy zeleně podél polních cest a Za okruhem. Proběhlo jarní vypletí a úprava 
záhonů a keřů firmou Freko a.s., která současně začala i s velkou a malou sečí.   Petra Fellnerová
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V polích mezi Slivencem a Holyní se nachází výrazný solitérní strom. Jedná se o lípu srdčitou (Tilia cordata sp.), která byla vyhlášena památným stromem 
v r. 2012 a její stáří je odhadováno přibližně na 100 let. Lípa je významná z estetického hlediska, ale i díky tomu, že je hraničním stromem dvou katastrál-
ních území. Jak jste si jistě všimli, v její těsné blízkosti nyní probíhá stavba tramvajové trati. Ve spolupráci s oddělením ochrany přírody a krajiny MHMP, 
Lesy hl. m. Prahy a stavební firmou Strabag se snažíme zajistit co nejlepší ochranu památného stromu.
Stavební firma kolem stromu postavila provizorní oplocení, které kopíruje ochranné pásmo stromu, tj. kruh o poloměru 10 m. Na oplocení jsou umístěny 
cedulky s označením, že se jedná o ochranné pásmo památného stromu. Nedaleko stromu se nyní nachází navážka zeminy, která má oddělovat prostor 
mezi stromem a stavbou a poskytovat lípě ochranu. Jakmile stavba pokročí, navážka bude odstraněna a práce se přesunou přímo k památnému stromu. 
Přitom bude zajištěn odborný dendrologický dozor, aby se předešlo poškození stromu. Následně se také počítá se zdravotním ošetřením lípy a úpravou 
terénu kolem kmene, tak aby byl zaručen její další zdárný růst.

Památný strom v Holyni 

Výstavba 
kontejnerového 
pavilonu

Údržba zeleně 

Prosíme místní pamět-
níky, kteří by se chtě-
li podělit o  informace 
vztahující se k  historii 
památného stromu či 
k  jiným zajímavým dře-
vinám v  naší městské 
části (např. krásnému, 
velkému jírovci na hřbi-
tobě), aby se ozvali na 
fellnerova@praha-sli-
venec.cz nebo na tel. 
251 812 249.

VÝZVA 

PAMĚTNÍKŮM



Pracovníci technických služeb odvez-
li už letos z  černých skládek enormní 
množství odpadu. V uplynulých týdnech 
odklidili odpadky z oblasti Za okruhem 

a také v ul. K Austisu. Černé skládky je ideální likvidovat hned v zárodku, v opačném případě 
mohou narůst do obřích rozměrů. V případě, že narazíte na černou skládku, nahlaste ji prosím na 
tel.: 251 812 249 nebo na emailu: fellnerova@praha-slivenec.cz.
V letošním roce se také setkáváme s velkým množstvím použitých pneumatik, které se různě ob-
jevují v příkopech a na odlehlých místech naší městské části. V souvislosti s touto problematikou 
připomínáme, že pneumatiky lze bezplatně odevzdat na sběrném místě ELTMA.
Místem zpětného odběru v naší městské části je:
Autoservis Holyně - Irena Masopustová, U Náhonu 161/2, Praha - Holyně.
Pro více informací navštivte www.eltma.cz  Petra Fellnerová

Černé skládky

8   životní prostředí 

VOK NA OBJEMNÝ ODPAD 2023

MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU 2023

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRICKÝCH ZAŘÍZENÍ

VOK NA BIOODPAD 2023



Od 15. května odstartují hlavní práce na II. etapě rekonstrukce Barrandovského mostu. V tuto chvíli již probíhají přípravné 
práce. Opravovat se má severní polovina jižního mostu a barrandovská rampa vedoucí z ulice K Barrandovu na most. Přímo na 
mostě bude doprava vedena ve třech provizorních jízdních pruzích v každém směru - tři pruhy směrem na Smíchov a tři pruhy 
směrem na Braník. Půjde o dva průběžné a jeden připojovací pruh. Dopravní omezení mají trvat 92 dní, tedy přibližně do půlky 
srpna.
Největším dopravním omezením, které zásadně dopravu v Praze ovlivní, bude uzavření barrandovské rampy od Barrandova ve 
směru z ul. K Barrandovu na Jižní spojku. Objízdná trasa povede po Pražském okruhu Lochkovským tunelem a po Strakonické 
ulici zpět na Barrandovský most a Jižní spojku. Tuto trasu mohou využít i řidiči bez dálniční známky. Během oprav totiž 
nebude v rámci objízdné trasy vyžadována.

Řidiči také mohou 
pokračovat z  Bar- 
randova směrem 
na Smíchov a  oto-
čit se na vratné 
rampě u  Lihovaru 
do protisměru.
Pro cestu do Mod-
řan, Kamýku či 
Chodova bude mož- 
né pokračovat po 
okruhu na sjezd Písnice, který se plánuje 
v době rekonstrukce mostu otevřít, a poté do 
centra po Libušské ulici, či jet dál po okruhu 
na sjezd Vestec. Možné je také dojet až k dál-
nici D1 a odtud zamířit do centra po ulicích 
Brněnská a 5. května. Pro více informací na-
vštivte www.barrandak.cz

Dovolujeme si upozornit, že místní poplatek ze psa měl být uhrazen do 31. března 
2023.
Stále je několik desítek majitelů, kteří za svého psa poplatek neuhradili. Věří-
me, že tak učiníte co nejdříve.
Platbu doporučujeme provést přednostně převodem na účet MČ Praha – Slivenec s 
uvedením variabilního symbolu. V případě dotazů volejte na tel: 251 812 249 nebo 
pište na: fellnerova@praha-slivenec.cz. Platbu můžete provést i v hotovosti (případ-
ně platební kartou) na úřadě v úředních hodinách.
V případě, že již pejska nemáte, musíte jej na úřadě odhlásit.  Stejně tak je třeba 
ohlásit jakoukoli změnu (změna počtu psů, změna bydliště, přiznání důchodu). 
Všechny změny, které mají vliv na výši a placení místního poplatku ze psů, je poplat-
ník povinen nahlásit   do 15 dnů správci poplatku.   Petra Fellnerová

V březnu na točně autobusu v Holyni došlo k nehodě, při kte-
ré bylo zničeno zábradlí na čele propustku. Poškození jsme 
nahlásili Odboru hospodaření s majetkem Magistrátu hl. m. 
Prahy. Tento odbor má pozemek s propustkem ve správě a 
zajistí jeho opravu.  

Rekonstrukce Barrandovského mostu

Místní poplatek za psa 2023Zábradlí v Holyni
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Krátký report ze sportovních tažení

S parlamentem do Parlamentu

Po úspěšném tažení žáků z druhého stupně ve florbalovém turnaji, kteří se probojovali až do celopražského finále mezi školami, převzali pomyslnou 
štafetu žáci z prvního stupně. Na Dětském fotbalovém poháru se probojovali přes dvě okresní kola až do pražského finále, kde pro sliveneckou školu 
vybojovali 8. místo z celé Prahy.
Děkujeme všem zúčastněným a rodičům za kladný přístup ke sportovní reprezentaci školy!
Kdo by chtěl vědět více, zde odkaz na článek ze soutěže:
https://www.fotbalpraha.cz/clanek/10461-zakladni-skola-dolni-mecholupy-slavi-vitezstvi-v-detskem-fotbalovem-poharu-2023  D. Zbur, učitel Tv

V pondělí 24. 4. podnikli demokraticky zvolení zástupci tříd 2. – 9. 
ročníku slivenecké školy, kteří zastupují svoje třídy v Žákovském par-
lamentu, exkurzi do Parlamentu ČR. Akce byla zahájena společnou 
snídaní, kterou připravily paní kuchařky školní jídelny. Prohlídku 
PČR uvedl krátký film o historii, poté následovala návštěva prostor, 
tu doprovázel zajímavý výklad. Nejmladší účastník výletu obdržel za 
svůj správný odhad jako odměnu knihu Sněmovna. Myslím, že jsme 
si společně strávený čas užili.   
J. Bezstarosti, vedoucí žákovského parlamentu

10   škola 

ZŠ Slivenec je nově v tomto školním roce zařazena do projektu cirkulár-
ních škol, jejichž cílem je přispět k efektivnímu recyklování či nabídnutí 
nových pohledů na pěstování a kompostování. Naši žáci z různých tříd se 
zúčastnili již několika workshopů, například „Zažij kompost“, „Zachraň 
jídlo - neplýtvej“, „Recykluj s přehledem“ a chystáme se ještě na několik 
dalších, mezi které budou patřit především workshopy zaměřené na růz-
né druhy kompostování či pěstování.  O. Burian, učitel přírodopisu

V rámci výuky přírodopisu přispěli žáci ze 7. tříd k bezpečnosti, dostatku 
potravy i možnosti hnízdění pro ptáky. Ve třídách vytvářeli podle svého 
uvážení a podle svých dovedností za korekce učitele různé typy krmítek 
a budek ze dřeva, které budou doufáme dlouho viset a sloužit místním 
ptákům na školním pozemku. Při příležitosti tohoto tématu a snaze po-
moci ptákům proběhla spolupráce s  ČSO, díky které byli žáci poučeni 
o výlepu skleněných ploch s cílem zamezit nárazům ptáků, které končí 
mnohdy fatálně. Žáci navíc sami přispěli k řešení toho problému výle-
pem barevných kruhů a koleček na skleněné plochy dvou autobusových 
zastávek „Slivenec“. Za možnost výlepu děkujeme jak paní ornitoložce G. 
Dobruské z ČSO, tak paní starostce, která výlep schválila.  O. Burian 

Projekt cirkulární škola pokračuje Slivenečtí sedmáci pomáhají ptákům
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Jako každý rok, tak i letos, vyrazily naše třídy do Slivence a Holyně na úklid v rámci Dne Země 2023. Počasí nám příliš nepřálo, bylo chladno a pršelo, 
tak se většina tříd vrátila dříve a pokračovala v programu ve škole. I tak žáci naplnili odpadky pohozenými kolem komunikací, v parcích hodně pytlů. Ty 
pak byly, ve spolupráci s naším městským úřadem, odvezeny. Proběhla také údržba areálu školy, byly odborně prořezány ovocné stromy, žáci dvou tříd 
osadili truhlíky na oknech jídelny, čistili jezírko, vysazovali keře, přiváželi hlínu z kompostu, posbírali odpadky v areálu i jeho okolí. Velké poděkování 
patří paní učitelce Jáchymové a žákům 7. A Jáchymovi, Filipovi a Honzovi – i přes nepřízeň počasí vytrvali celé dopoledne, dokud nebylo vše dokončeno, 
uklizeno.   P. Chlumská

V pondělí 20. 2. děti z oddělení Koťat a Draků ve spolupráci s třídními uči-
telkami navštívily místo archeologického průzkumu za sliveneckou ško-
lou.
Děti z oddělení Koťat, opět ve spolupráci s paní učitelkou, se v úterý 21. 2. 
zúčastnily interaktivního programu Golem. Cestou zpět obdržely od ta-
jemné postavy záhadný svitek psaný částečně česky, latinsky a hebrejsky. 
Začátkem března, kdy se jim svitek podařilo rozluštit, potkaly tajemnou 
postavu znovu. Ta jim předala další svitek. Děti v současné době plní různé 
úkoly a doufají, že se jim podaří odhalit dosud skryté tajemství.
Během února měly všechny děti možnost opět dvakrát navštívit filmové 
představení v kině Radotín.
Na přelomu února a března se děti z oddělení Koťat a Myšáků zapojily do 
výroby tzv.  otopových svíček, kterých nakonec zvládly vyrobit přes 60. 
Tyto „svíčky“ byly následně zaslány na Ukrajinu lidem, kteří přišli vlivem 
války o zdroj elektřiny a tepla.
Ve středu 22. 3. vyrazily po vynucené pauze děti z oddělení Koťata a Draků 
opět na svou důležitou misi do domova seniorů SeneCura. I tentokrát byly 
děti naprosto úžasné. V domově představily svou figurínu Morany i s bás-
ničkou a společně s klienty domova vyrobily jarní papírové dekorace.
V  pátek 24.  3. všechna oddělení společně symbolicky vynesla Moranu. 
Vzhledem k tomu, že Slivencem neprotéká žádná řeka, zvolili jsme dal-

ší, i  když méně využívanou 
možnost a naši Moranu jsme 
spálili. Děti pak ještě vytvo-
řily tradiční Líto.
Ve středu 29.  3. proběhlo 
v družině již tradiční oblíbe-
né Pokusohraní s  jednodu-
chými fyzikálními a chemic-
kými pokusy.
Školní družina podporuje ta-
ké rozvoj čtenářské gramot-
nosti, během února – dubna 
se všechna oddělení vystří-
dala v návštěvách místní sli-
venecké knihovny.  
 -PeS-

Za hezčí Slivenec a Holyni

Školní družina
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Velikonoční jarmark

s doprovodným programem se konal 1. dubna v blízkosti sliveneckého rybníka a v přilehlém parku, a to za vskutku hojné účasti občanů. 
Stánkový prodej milých drobností pro radost, pečených mazanců a jiných tradičních dobrot doprovázela veselá produkce staročeských 
maškar, interaktivní pohádkové představení pro děti, výroba Morany a její následné vhození do rybníka, i velikonoční zvyky. Pletly se po-
mlázky a zdobily se kraslice. Program zpestřil také sokolník, který předváděl v parku u kostela přelety dravých ptáků s velmi zajímavým 
výkladem. To vše dohromady doprovodila staročeskými písničkami živá kapela. Počasí nám tu sobotu přálo a přispělo tak k příjemnému 
odpoledni a k atmosféře nadcházejících velikonočních svátků.             Lenka Kudláková
Za spolupráci při organizaci akce patří poděkování: agentuře Merlet, dobrovolníkům z rodinného centra Pecka za nezištnou pomoc, 
pedagogům a žákům slivenecké školy za skvělou prezentaci, bistru Kačák za zajištění cateringu, pracovníkům údržby městské části za tech-
nickou podporu a mnohým sousedům, kteří svou účastí, či návštěvou přispěli ke zdaru akce. 



  společnost Slivenecký mramor 3 l 2023 13



Květinkový ples

  společnost 14

Třetí květinkový ples se konal 22. 4. 2023. Úvodu se ujal pan Marián Průša, vedoucí kapely Šarm. Jako každoročně, i letos měla tato kapela 
velký úspěch se svými skladbami. Na přání hrála již od úvodu plesu.  Všichni tanečníci se mohli zvěčnit na památku v Smyboxu, čehož hojně 
využívali. O předtančení se postaral náš rodák, Lukáš Michálek s partnerkou Stellou Řehákovou, kteří jsou členy klubu sportovního tance 
Cool Dance.  Předvedli ukázky jak z latinskoamerických tanců, tak standardní tance. A že se jejich vystoupení líbilo, dokazoval velký potlesk. 
Před půlnocí předával tombolu zastupitel pan Václav Šimáček a paní Jana Šimáčková,  při které jsme se díky nim také pobavili. Všichni ta-
nečníci se dobře pobavili, zatancovali si a už se určitě těší na další ples. Závěrem bych ráda poděkovala za spolupráci paní Lucii Javůrkové 
za nádhernou květinovou výzdobu a květiny do tomboly a panu Horníčkovi za přípravu sálu.  Jana Szilvásiová
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V létě navrhujeme pravidelné středy na náměstí - vybudujte pódium 
- letní kino, tanec (výuka různý styl), divadlo, kouzelník, cokoliv… - 
pomůže to bistru, oživení obce…
Děkujeme za nápad. Nicméně musíme sladit různé zájmy (mimo jiné zá-
jem obyvatel okolních nemovitostí na klid) a také dbát na finanční udr-
žitelnost.
Stojíme o budování komunity - akce pořádané obcí jsou OK, ale chce-
me moderní styl, moderní hudbu (ne alternativní). Využijte místní 
celebrity, co tu žijou - moderátor Nasty (Petr Cerha), herce Martina 
Zounara, Filipa Blažka, operního pěvce Adama Plachetku.
Děkujeme za podnět. Dlouhodobě se snažíme pokrýt všechny zájmové 
skupiny obyvatel, a tak zmíněné tipy rádi využijeme.
Ulice Od Rozcestí je v dezolátním stavu a vůbec se neudržuje, už se 
nedá po dešti chodit a i auta mají problémy v ní jezdit.
Na ulici Od Rozcestí je stejně jako na okolní ulice připraven projekt pro 
získání stavebního povolení. Pevně doufám, že se podaří ulici v dohledné 
době rekonstruovat.
V Habeši potřebujeme dětské hřiště včetně bobovacího kopečku. Dále je 
třeba posílit bezpečnost pěší chůze z Habeše do centrální části Slivence 
(nejlépe chodníky) a osadit zelení pěší cesty ze západní strany, odkud 
hlavně v létě přichází žár a každá procházka se stává cestou po výhni.
Dětské hřiště bychom v Habeši vybudovali rádi, ale bohužel nám tam ne-
patří žádné rozumné pozemky. Jediný, který máme, je těsně u okruhu a je 
tam opravdu velký hluk. Stejně tak nevlastníme ani pozemky podél ulice 
Na Čisté, na kterých by se dal vybudovat chodník nebo zeleň.
Po zprovoznění tramvajové zastávky chceme změnit trasu busu č. 120 
tak, aby se budoucí tramvajová zastávka Slivenec stala dostupnou 
i pro Habeš a lochkovské obyvatele. Bus č. 120 by mohl z návsi jet rov-
nou na tramvajovou zastávku Slivenec. Autobusové spojení na Smí-
chov by mohla zastat linka 130.
Trasy linek určuje Ropid. My jsme s nimi měli ohledně přístupu na za-
stávku Slivenec celou řadu jednání, ale kupodivu nejsou příliš ochotni 
přístup autobusů na tramvajovou zastávku umožnit, mimo jiné i proto, 
že rozvojová lokalita Barrandov – západ není dosud dokončena. Autobus 
by se tak musel buď vrátit zpět na ulici K Barrandovu, nebo projet úzkou 
„Prašandou“. Problém by ovšem byl v tom, jak by potom byl obsloužena 
východní část Slivence, kde je nejhustší zástavba – autobus 130 jezdí vý-
razně méně často než 120.
Mohli byste rozmístit v obci více laviček k posezení ve stinných místech 
(pod lípy)?
Zkusíme se zamyslet nad tím, kde pod lípou ještě lavičku nemáme . Uví-
táme konkrétní tipy.
Nebezpečí pro děti, zvířata, chodce v ulici Za Farou kvůli bezohlednosti 
řidičů…
Ulice Za Farou je obytná zóna, kde mají řidiči povinnost jezdit 20 km/hod. 

Bohužel to často nerespektují, ač jde většinou o místní dopravu…
Bezpečnost v  obci: neustálé ohrožování ze strany řidičů, zejména 
v obytných zónách. Neohleduplnost vůči chodcům, nedodržování rych-
losti, nedodržování přednosti zprava a všeobecná agresivita.
S popisem situace naprosto souhlasím. Taky mě často překvapuje ag-
resivita řidičů v obytných lokalitách. Můžeme tam více posílat místní 
policii, ale dokud nebude ta ohleduplnost v každém z nás, tak se asi 
zlepšení situace nedobereme. Policie prostě nemůže být všude.
Těšíme se, až bude optický internet. Těšíme se na chodníky k tramvaji.
Také se těším. Optický internet se buduje a u chodníku k tramvaji chybí 
už jen malý kousek mezi SeneCurou a školou…
Lékárna a bankomat mi ve Slivenci chybí…
Lékárna (resp. výdejna léků) měla být v č. p. 315. Bohužel se nepodaři-
lo najít provozovatele, a tak v části objektu zkolaudované jako výdejna 
léků dnes sídlí fyzioterapeuti. Bankomat jsme zde několik let měli, ale 
firma si ho odvezla pro malé vytížení.
Dopravní spojení s Velkou Chuchlí, více spojů MHD do Radotína, více 
košů na psí exkrementy…
O dopravní spojení s Velkou Chuchlí usilujeme, závisí to nejvíce ze vše-
ho na možnosti otáčení autobusu v Chuchli před tratí (Chuchelští by 
museli obětovat několik parkovacích míst, což je pro ně dost bolestivé 
téma). O více spojů do Radotína se můžeme pokusit. Koše na psí exkre-
menty už máme nakoupeny a postupně je pracovníci údržby začnou 
montovat.
Kavárna by mohla být otevřena i dopoledne…
Ze zkušeností víme, že dopoledne je vytížení minimální, kavárníkovi by 
se to asi nevyplatilo.
Rádi bychom měli chodník směr na Slivenec v Holyni, a dále obchod 
v Holyni.
Chodník zde podél ulice U Náhonu v nejbližší době vznikne, je to pod-
mínkou pro výstavbu obchodního centra Kaufland. Další chodník bude 
zprovozněn od konečné tramvaje do centra Slivence. Situace se tedy bě-
hem krátké doby pronikavě zlepší. Obchod v Holyni ještě před několika 
lety byl, naše městská část ho dotovala, ale provozovateli se jeho chod 
nevyplatil.
S mým manželem se nám ve Slivenci žije dobře. Vylepšení komunikací 
je spolu s kanalizací velkým dílem. Slivenec zkrásněl, a to mohu oprav-
du říci, narodila jsem se tu a bez 10 let tu žiji spokojeně dále. Nové 
hřiště v Granátové se velice zdařilo. Stále mne bolí, když vidím, jak je 
něco hned zničeno, ale nadchne mne, že je to rovnou obnoveno, i když 
ve změnu lidí moc nevěřím, že by se nějak zcivilizovali. Moje a man-
želovo děti tady žijí spokojeně a jejich 3 děti chodí do školy, kam jsem 
chodívala s bráškou i kdysi já…
Děkujeme za krásnou tečku na závěr. Milá slova vždycky potěší…
 Jana Plamínková, Lenka Kudláková

OTÁZKY A ODPOVĚDI (Z ANKETY KOMISE PRO RODINU A DĚTI  – 2. ČÁST)
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18. 4. 2023 jsme uspořádali besedu s Mgr. Václavem Černým, Ph.D. 
Velký zájem posluchačů překvapil. Těm, kdo projevili potřebu znát 
doporučenou literaturu, používané příručky a internetové odkazy – 
viz níže:
Seznam doporučené literatury a zmíněné internetové odkazy:
■ ELZNIC, Václav, Glosář pro rodopisce a kronikáře, Praha 1978.
■ HÁSEK, Václav (ed.), Sborník učebních textů kurzu pro pokročilé 
rodopisce, Praha 2007.
■ HLAVÁČEK, Ivan – KAŠPAR, Jaroslav – NOVÝ, Rostislav, Vademe-
cum pomocných věd historických, Praha 2002.
■ HORNÍČEK, Ignác, Kniha o rodopisu. Praktické uvedení do rodo-
pisu s přílohou o obecních kronikách, Vyškov 1939.
■ LEDNICKÁ, Blanka, Sestavte si rodokmen. Pátráme po svých 
předcích, Praha 2012.
■ MAREČKOVÁ, Marie, Příručka praktické genealogie. Jak sestavit 
rodokmen, Praha – Litomyšl 2004.
■ MOLDANOVÁ, Dobrava, Naše příjmení, Praha 2010.
■ PEREMSKÁ, Lenka, Váš rodokmen krok za krokem, Brno 2013.
■ PETERKA, Josef, Cesta k rodinným kořenům. Praktická příručka 
občanské genealogie, Praha 2006.
■ POHANKA, Henry Camillo, Po stopách vlastních předků, Litvínov 2009.
Nejčastěji používané příručky:
■ HOFMANN, Gustav, Metrologická příručka pro Čechy, Moravu 
a Slezsko do zavedení metrické soustavy, Plzeň – Sušice 1984.
■ MAREŠ, Jan, Latinsko český slovník pro genealogy, Praha 2013.
■ PETERKA, Josef, Cesta k rodinným kořenům. Praktická příručka 
občanské genealogie, Praha 2006.

■ PETERKA, Josef, Ge-
nealogické slovníky, Brno 
2022.
Internetové odkazy zmí-
něné v přednášce:
■ https://vasegeny.cz/ge-
nealogicky-rozcestnik/
- Pravděpodobně největší 
genealogický rozcestník 
v  ČR obsahující odkazy 
potřebné při pátrání po 
předcích nejen u  nás, ale 
i v Polsku, Rakousku, Slo-
vensku, Německu a  mno-
ho dalších.
■ http://www.historie.
hranet.cz/heraldika/
- Digitalizováno mnoho 
genealogických dnes již 
často nedostupných peri-
odik a publikací. Na strán-
kách jsou rovněž rejstříky k článkům a knihám, takže je možné full-
-textově vyhledávat zmínky o konkrétních rodech.
■ https://vasegeny.cz/
- Naše webové stránky, kde jsou jak šikovné odkazy, tak kontakty na 
mě a mé kolegy, ceníky a mnoho dalšího.
 Příspěvky Irena Krejčová – knihovna Slivenec

Tentokrát jsme měli schůzku seniorů s návště-
vou i mnohem mladších zájemců (než seniorů) 
o besedu s paní Monikou. Paní Monika je plná 
energie, organizuje besedy, setkání, cvičení těla 
i mysli. Pootevřela nám dveře do jiného prosto-
ru, jiného myšlení a  uznávání jiných hodnot, 
než se s nimi setkáváme v našem běžném živo-
tě. Informovala nás o  vlastní zkušenosti s  ne-
přijímáním fyzické potravy. Dobíjí se z PRÁNY, 
slunce, tekoucí vody, cvičením a meditací. K to-
muto poznání došla složitou a dlouhou cestou. 
Cítí se nyní dobře. Myslím, že způsob tohoto 
života chce vytrvalost, zvládnutí zejména ne-
gativních emocí, klidnou mysl, ale hlavně vr-
chovatou nůši rozumu.
Pro většinu z nás už tyto radikální změny ne-
jsou. Když si jen pomyslím, že bych se musela 
vzdát segedínského guláše v restauraci U Bůč-
ka, mramorové bábovky mojí dcery Pavly nebo 
rybího salátu Zdeňky Novákové – je mi „prach-
smutno“. Ze mne BREATHARIÁN nemůže být! 
Ale mohu konzumovat menší porce!

GENEALOGIE – Mgr. Václav Černý, Ph.D.

Beseda s paní
Monikou Kunovskou:
Jak se zbavit závislosti
na jídle a uzdravit se

Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci květnu a červnu 
oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

KVĚTEN
Paní Eliška Marková

Pan Jaroslav Dub
Paní Milada Kohoutová

Pan Robert Paul
Paní Ludmila Procházková

Paní Hana Hladíková
Paní Jitka Svobodová
Paní Zdeňka Šubrtová
Paní Marta Veverková

ČERVEN
Pan Pavel Baudyš

Paní Zdeňka Nováková
Paní Jitka Otmarová

Paní Dagmar Paulová
Paní Alena Paulová

Pan Karel Suchý
Pan Michal Tichý

Paní Milena Buzáková
Pan Pavel Částka

Pan František Hnídek
Pan František Hörbinger

Pan Josef Tajovský
Pan Oldřich Špitálský
Pan Jaroslav Janáček

Paní Květoslava Jankovcová

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 
MČ Praha-Slivenec.

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

ÚMČ Praha-Slivenec
ve spolupráci s ÚMČ Praha-Lochkov

zajistil u CA ARCES
jednodenní zájezd pro seniory

25. 5. 2023
KROMĚŘÍŽ

Kroměříž  – 
přezdívaná 
h a n á c k é 
Athény, per-
la Moravy 
s  památ-

kami UNESCO. Dopoledne návštěva 
Květné zahrady. V poledne čas na oběd, 
občerstvení a  volno v  centru města. 
Odpoledne prohlídka reprezentativ-
ních sálů arcibiskupského zámku a ob-
razárny. Na závěr procházka Podzámec-
kou zahradou.
Odjezd:
6.00 hod. Holyně – u kapličky
6.05 hod. Slivenec – u školy
6.15 hod. Lochkov – na návsi
Cena pro slivenecké a lochkovské seni-
ory 500- Kč obsahuje dopravu, průvod-
ce, vstupy do avizovaných objektů
Informace a prodej na ÚMČ Praha-Sli-
venec a Praha-Lochkov
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Beseda s Adamem Havlíkem

Přednáška profesora Aleše Stuchlíka

Květnová výstava 
v Galerii Kaple Holyně

V úterý 21. 3. jsme měli zajímavou besedu s Dr. Adamem Havlíkem o je-
ho knize Marky, bony, digitálky (vyšla v koedici nakladatelství Vyšehrad 
a ÚSTR, 2022). Jde o  literaturu faktu na téma veksláctví v období „reál-
ného socialismu“. Historik a  badatel Adam Havlík pracuje v  Ústavu pro 
studium totalitních režimů a  předmětem jeho odborného výzkumu je 
mj. právě černý trh v  socialistickém Československu. Autor nejprve při-
blížil okolnosti vzniku knihy a  poté nám představil jednotlivé kapitoly, 
věnující se např. Tuzexu, každodenní praxi veksláků, jejich životnímu sty-
lu, či reakcím tehdejších bezpečnostních složek a postojům čs. veřejnosti 
k veksláctví. Mnozí pamětníci mezi posluchači na besedě mohli zavzpo-
mínat na tento fenomén, který je mladším lidem těžko pochopitelný. O to 
větší respekt budí autor, který sám tuto dobu nezažil, ale snažil se velmi 
poctivě sbírat a analyzovat všechny dostupné prameny. Kniha má velmi 
bohatý seznam studijních pramenů a  literatury, též spoustu dobových 
fotografií. Nepřehlédnutelná je výrazná a  originální úprava obálky kni-
hy, která je dílem grafika Matúše Buranovského. Děkujeme za osvěžení 
paměti a  osvětlení některých mechanismů, díky kterým mohla aktivita 
veksláků fungovat.                                                                   Jiřina Haningerová

V úterý 28.3.2023 proběhla přednáška profesora Aleše Stuchlíka, neurovědce 
a neurokouče. Povídání na téma „Vesmír v naší hlavě“ si přišlo poslechnout 
velké množství návštěvníků. Dozvěděli jsme se zajímavosti o osobnostech  
v oblasti neurověd, o stavbě mozku, o paměti a vzpomínkách. Snad nejzají-
mavější a nejnadějnější byla informace, že nové neurony v některých oblas-
tech mozku vznikají i ve vysokém věku. Pan profesor velmi poutavě přednášel 
a ochotně odpovídal na spoustu otázek. Zajímavostí o mozku a učení je celá 
řada, a proto se budeme těšit na příští přednášku.                Jelena Černíková

Fotograf Petr Králík sice vystudoval teorii umění, ale nakonec ho víc při-
táhlo jeho praktikování ve formě fotografie. Věnuje se především repor-
tážní a dokumentační fotografii, spolupracoval s různými časopisy i de-
níky (například Respekt, Hospodářské noviny). Inklinuje spíš k černobílé 
fotografii, někdy vyvolává své snímky ručně bez digitálních technologií. 
K nejpůsobivějším momentům jeho tvorby patří fotografie z obyčejného 
života, kde probleskne kouzlo nechtěného, nebo kde se objeví jakési ne-
viditelné zbytkové emoce z příběhu, který se v obraze stal či mohl stát. 
Petr Králík má přirozené cítění pro kompozici, ale i pro jemnou hranicí 
mezi ironií a sentimentem. Některé jeho snímky naznačují autorovu no-
mádskou povahu. Často cestuje, ale jeho obrázky z exotických krajů jako 
například z Afghánistanu vůbec nemají cestopisný bedekrový charakter. 
I v nich si všímá běžných detailů a rituálů života, drobností, které jsou 
součástí lidských příběhů kdekoli na světě. Petr Králík se příliš neúčast-
ní výstavního života, jeho snímky se objevují víceméně v alternativních 
galeriích. Jako zajímavý autor na své objevení čeká. Holyňskou výstavu 
zahájil básník Petr Borkovec a o hudební doprovod se postaral DJ Radia 1 
Ondřej Štindl. V červnu nás čeká výstava mladé malířky, slivenecké rodač-
ky a nedávné absolventky AVU ateliéru Vladimíra Skrepla Ester Knapové.
Výstava fotografií  bude v holyňské kapli otevřena do konce května, 
vždy o víkendech a svátcích  mezi 15:00 – 17:00 hod.
      Adéla Rozehnalová, kurátorka



Pohled z okna ateliéru Klubu Švestka je v těchto týdnech svěží. Park v centru obce září jarními barvami, truhlíky jsou osázené 
sezónním kvítím (pečuje o ně s láskou členka našeho realizačního týmu Jana) a lemují hráz rybníka. Ve stejně pozitivním duchu 
se nesou klubové aktivity: zúčastnili jsme se velikonočního jarmarku s prezentací výrobků našich výtvarníků z kurzů Paletek 
i z kurzů keramiky, lektorka Edita Šimková uspořádala keramické dílny pro seniory a připravujeme také na účast v Týdnu rodiny. Na červen 
je naplánována švestková akademie, kterou organizuje lektor Dalibor Pavelka. V bistru Kačák zazpívají a zahrají žáci z jeho kurzů a z kurzů 
lektorky Oleny Jaroš. V sále Fit Švestka se těší velké oblibě kurzy jógy, power jógy i pilates. Všechny cvičitelky do programu v těchto měsících 
začleňují očistné sestavy. Naší kontrolou prošlo kurzovné, protože 
termín úhrad již proběhl a my děkujeme těm, kteří platí včas. Kur-
zy druhého pololetí obsahují 16 lekcí a mohou probíhat do konce 
června. V červenci a srpnu bude Klub Švestka uzavřen. Připravu-
jeme ale zase letní semestr několika cvičení v  sále Fit Švestka. 
O prázdninovém provozu budeme včas informovat. Děkujeme za 
vaši přízeň. Pro dotazy a informace jsme tu na info@klubsvestka.
cz nebo na našem FB. Kancelář je otevřená v č. p. 315 každý čtvrtek 
mezi 15:00-18:00.   Lenka Kudláková

Jaro v Klubu Švestka

MČ Praha–Slivenec a Komise pro rodinu a dítě pořádá

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
narozených v roce 2022

V SOBOTU 13. 5. 2023
od 15:00 a 16:00 hodin na slivenecké návsi u rybníka

(za špatného počasí v zasedací místnosti ÚMČ Praha–Slivenec)

18   společnost

Slivenecký klub Švestka zve na

 koncert žáků kurzů 
výuka hry na zobcovou flétnu, 

hry na klavír 
a pěveckého kurzu

vystoupí žáci lektora Dalibora Pavelky

 a lektorky Oleny Jaroš

Koncert proběhne 
v prostorách bistra Kačák

12.6. 2023 v 19:00 hod

Se uskutečnilo 19. dubna v dopoledních hodinách. Naplněný švest-
kový sál praskal ve švech a pohádka O třech prasátkách se našim 
nejmenším návštěvníkům moc líbila.

Dopolední divadélko RC Pecka



Je to více jak rok, kdy nás velmi osobně zasáhla válka na Ukrajině a my 
všichni v rodinném centru jsme velmi soucítili s lidmi, kteří se ocitli ne-
dobrovolně na cestě z vlastní země, která již nebyla pro ně bezpečná.
Cítili jsme, že naší povinností je prostě pomoci a to co nejrychleji. Proto 
asi došlo k tomu, že jsme zaměnili pojem veřejná sbírka za transparentní 
účet a neřešili formality, ale naše aktivita byla míněna v dobré víře a sou-
dili jsme, že i ku prospěchu věci. Zkušenost s podobnou mimořádnou si-
tuací jsme neměli. Moc děkujeme všem dárcům, kteří spolu s námi přispě-
li a pomohli tak překlenout počáteční finanční nejistotu uprchlíků, kteří 
měli s sebou jen pár osobních věcí. Jelikož se situace s jejich následným 
ubytováním vyřešila poměrně rychle, byla část peněz poté použita na po-
třebné školní pomůcky a školní aktivity ukrajinských žáků.
Nevyčerpané prostředky byly nakonec v dubnu tohoto roku převedeny na 
organizaci Člověk v tísni, která i nadále uprchlíkům pomáhá. Válka bohu-
žel ještě neskončila a peníze jsou potřeba stále, takže ani účel nezmizel.
Tím ukončujeme nejen transparentní účet, ale možná i jednu velkou zku-
šenost. Je nám jasné, že i vám, kteří se osobně podíleli na pomoci, navždy 
zůstanou v myšlenkách osudy rodin, kterým jsme pomohli.
Ještě připojujeme poděkování od Člověka v tísni: Dovolte nám ještě jed-
nou a od srdce poděkovat. Díky lidem, jako jste Vy, měníme svět k lepší-
mu.  Dora Poláková a Edita Šimková

Otevření transparentního účtu  22. 3. 2022

Celková vybraná částka  124 189 Kč
Finanční čerpání pro uprchlíky ve Slivenci  38 087 Kč
Částka přeposlaná na Člověka v tísni  86 101 Kč
Ukončení transparentního účtu  24. 4. 2023

Dne 15. května má svátek RODINA. V roce 1993 Valné shromáždění OSN rozhodlo, že od roku 1994 bude každoročně tento den vyhrazen Meziná-
rodnímu dni rodin (Rezoluce 47/237 z 20.9.1993). V České republice ho slavíme od roku 2006.Měli bychom si připomínat roli rodiny ve společnosti 
i v osobním životě. Najít si společný čas, který je to nejdůležitější, co si můžeme sobě navzájem dát. 
Každý z nějaké rodiny pocházíme a do nějaké směřujeme. Najděme si čas na zamyšlení, jak tento den oslavit. Letos je mottem týdne: Rodina – péče 
o trvale udržitelný život. V naší městské části připravujeme akce, kterými důležitost rodiny chceme připomenou a vyzdvihnout. Proběhne napří-
klad: vítání sliveneckých a holyňských občánků, koncert v aule ZŠ (ve spolupráci se ZUŠ), mezigenerační týden v Senecura, téma rodiny v kurzech 
Klubu Švestka, čtení v knihovně, den s ČČK (ukázka první pomoci), akce v ZŠ, můžeme se těšit na besedu s odborníkem na komunikaci v manželství. 
Budeme rádi, když se zúčastníte.  Jelena Černiková, za komisi pro rodinu a děti

Transparentní účet zřízený RC Pecka z.s. pro potřeby ukrajinských 
uprchlíků ubytovaných ve Slivenci

Den rodiny
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DNY RODINY
13. 5. 2023
● VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 15 HODIN U RYBNÍKA NEBO V ZASE-
DACÍ SÍNI ÚMČ DLE POČASÍ
● MATEŘSKÁ ŠKOLA – V RÁMCI OSLAV DNE MAMINEK 
BUDE PŘIPOMENUTA DŮLEŽITOST RODINY
● ZÁKLADNÍ ŠKOLA – PROJEKTOVÝ DEN 17. 5. 2023
15. 5. 2023
● BESEDA PRO SENIORY - OD 16,00 HOD PROBĚHNE BE-
SEDA S FYZIOTERAPEUTKOU BC. TEREZOU GASPEROTTI
● KONCERT - VE SPOLUPRÁCI SE ZUŠ POPELKA V AULE 
ZÁKLADNÍ ŠKOLY OD 18,00 HOD VYSTOUPÍ ŽÁCI A JEJICH 
RODIČE

18. 5. 2023
ČČK – OD 14,00 -16,00 HODIN UKÁZKY PRVNÍ POMOCI 
S ČČK, NA NÁVSI

16. – 18. 5. 2023
● ČTENÍ V KNIHOVNĚ PRO DĚTI
16. 5. 10 – 11 HOD
17. 5. 14 – 15 HOD.
18. 5. 10 – 11 HOD.
● ČTENÍ NA NÁVSI PRO DĚTI – 17. 5.  15 – 16  HOD

● AKCE V SENECURA „MEZIGENERAČNÍ TÝDEN“
PO 15. 5.–ČTENÍ
ÚT 16. 5.–KERAMIKA
ST 17. 5.–DRUŽINA
ČT 18. 5.–ZPĚV A TANEC
PÁ 19. 5.–VAŘENÍ

23. 5. 2023 ZÁVĚR TÝDNE OSLAV DNE RODINY – BESEDA 
MGR. JERONÝM KLIMEŠ, PHD. RODINNÝ PSYCHOLOG, KO-
MUNIKACE V MANŽELSTVÍ (ZASEDACÍ SÍŇ ÚMČ, 18 HOD)



Během března se konaly v našem kostele páteční pobožnosti Křížové 
cesty. Účastníky neodradilo chladné počasí, bolavé zuby ani zlomená 
noha s nechodící sádrou. Chladné počasí bylo odraženo teplým obleče-
ním, bolavé zuby neodradily od mlčenlivé účasti na pobožnosti a necho-
dící byla připojena přes mobilní telefon .
V neděli 26. března na nás při mši svaté čekalo milé překvapení v po-
době účasti jáhna Dominika Friče, se kterým se vždy rádi vidíme. Do-
minik momentálně naplno vykonává svou jáhenskou službu ve farnosti 
v Kralupech nad Vltavou, kde je plně vytížen. Zároveň se připravuje i na 
kněžské svěcení. Domů do Slivence se tak dostane jen málokdy. Přejeme 
mu hodně síly a Božího požehnání v  jeho službě a těšíme se na další 
společná setkání. .
Květná neděle, kterou začíná Svatý týden, letos připadla na 2. dubna. 
Podle staré tradice se při mši svaté v tento den připomínal žehnáním 
ratolestí slavný vjezd Ježíše do Jeruzaléma a také se četly pašije.
V úterý 4. dubna v našem kostele proběhl krásný koncert duchovní hud-
by v podání pěveckého souboru Hilaris. Jen škoda, že nechybělo málo 
a účinkující byli oproti počtu posluchačů v převaze. Ti, kdo si přišli vy-
stoupení poslechnout, ale zcela jistě nelitovali.
Během velikonočního tridua, které zahrnuje Zelený čtvrtek, Velký pá-
tek a Bílou sobotu, jsme se připravovali na největší svátky křesťanského 
roku – Velikonoce. Na Zelený čtvrtek jsme si při mši svaté připomína-

li poslední večeři Páně s  ustanovením eucharistie. Na Velký pátek se 
bylo možné připojit k  odpolední venkovní pobožnosti Křížové cesty. 
Také velkopáteční obřady při mši svaté připomínaly Kristovo ukřižo-
vání. Během dne Bílé soboty byl kostel otevřen k  osobním adoracím 
u Božího hrobu. O vigilii Bílé noci byl nejprve posvěcen oheň a paškál 
- velikonoční svíce symbolizující vzkříšeného Krista. Rozsvícený paškál 
vnesený do ztemnělého kostela symbolizuje světlo Kristovo přemáha-
jící temnotu hříchu a smrti. Dále následovala mše svatá, kterou začaly 
oslavy Velikonoc. Při odpolední mši svaté o neděli Zmrtvýchvstání byly 
také tradičně požehnány pokrmy na velikonoční stůl.
V neděli 23. dubna jsme v našem kostele přivítali na prohlídce skupinu 
strahovských farníků, kteří již řadu let navštěvují různá sakrální místa 
Prahy a Slivenec rozhodně nechtěli vynechat. V současné době se při-
pravujeme na další ročník Noci kostelů, která proběhne v pátek 
2. června a na kterou jste všichni srdečně zváni. Rytířský řád Kři-
žovníků s červenou hvězdou, který již provozuje půjčovnu kompenzač-
ních pomůcek, také chystá otevření domácího hospice, pro který hledá 
zdravotní sestry. V případě zájmu je možné se obrátit emailem martin.
moravec@krizovnici.eu na otce Martina Moravce.                                  

Osmičlenný vokální soubor Ensemble Hilaris přijel 4. dubna s postním 
programem nazvaným „Even When He Is Silent“ složeným ze zajímavých 
skladeb od 15. až po 21. století. Mnohohlasé harmonie a dvojsbory vypl-
nily kostel Všech svatých k potěše všech posluchačů. Zejména zaujala pů-
sobivá titulní skladba programu od velmi mladého soudobého skladatele 
Kima Arnesena, napsaná na text básně nalezené na stěně skrýše několika 
Židů z 2. světové války. Ale ani další skladby od autorů jako Thomas Weel-
kes, Jakob Gallus, Jan Zach nebo Arvo Pärt nezůstaly bez odezvy.   
 Stanislav Kneifl

Střípky z farnosti

Mše s přisluhujícím jáhnem D. Fričem

20   farnost 

Velikonoční koncert

Vigilie na Bílou sobotu 8. 4.



Stejně jako v letech minulých se zhostil organizace oblíbeného obecního pálení čarodějnic fotbalový oddíl AFK Slivenec. Celá akce se uskutečnila 
opět v areálu veřejného sportoviště a zájem byl veliký. Nechyběly zápasy fotbalových výběrů (U10 versus Avia Čakovice a U11 versus SK Střešovice), 
tradiční oheň, opékání buřtů, točené pivo, živá hudba v podobě koncertu kapely Šmak a dětská diskotéka i disco pro dospělé.    
Za účast na letošních sliveneckých fotbalových čarodějnicích děkuje všem, kteří se podíleli na organizaci i těm, kteří přišli.
 organizátor Petr Klouček (AFK Slivenec)

Obecní pálení čarodějnic
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Díky iniciativě spolku Dobrá Voda Holyně, z.s. schválilo zastupi-
telstvo obce plán na zřízení nového místa setkávání. Lokalitou je 
pozemek č. 290 v Dalejském údolí, v ulici K Dobré Vodě, nedaleko 
od železniční stanice.
Cílem členů spolku je, aby místo navázalo na historii údolí. 
Studánka Dobrá Voda poskytovala svého času jediný zdroj vody 
pro Holyni, protože nebyla znehodnocena vysokou tvrdostí, tak 
typickou pro ostatní studánky v údolí. Při čekání v řadě na vo-
du dozajista vznikla celá řada dlouhodobých přátelství a možná 
i lásek.
Dominantou místa se stane zvonice. Má symbolicky svolávat oby-
vatele k setkání, věřící k modlitbě a varovat před nebezpečím. Jako 
ztělesnění stability se bude tyčit nad místem a dohlížet na soused-
ské promluvy.
Na určení podoby zvonice již několik měsíců pracují členové spol-
ku s architekty z kanceláře Teska Studio. Architekt Marek Teska se 

rozhodl věnovat svůj um ve prospěch záměru zcela zdarma a my 
bychom mu rádi vyjádřili poděkování.
Spolek Dobrá Voda Holyně nabídl obci, že zvonici vybuduje vlast-
ním nákladem, přičemž obec požádá o příspěvek na cenu některého 
materiálu. Práce samotné provedou členové spolku. Představitelé 
úřadu městské části naznačili možnost výstavby laviček a dalšího 
městského mobiliáře.
Spolek následně předá zvonici do vlastnictví naší městské části 
a zavázal se k údržbě místa na 5 let na své náklady.
Otevřenou kapitolou zůstává financování zvonu. Teprve nyní může 
spolek zahájit kroky k získání potřebných fondů z externích zdrojů. 
Cena zvonu dosahuje 54 tis Kč.
„Představení projektu členům zastupitelstva vyvolalo souhlas-
né až nadšené reakce. Jsme velice rádi, že záměr byl zastupiteli 
přijat.“, řekl redakci Ing.  Jan Bejček, předseda výkonného výboru 
spolku Dobrá Voda Holyně.

Členové spolku Dobrá Voda Holyně se v sobotu 1. dubna připojili k ce-
lorepublikové akci Ukliďme Česko a vrhli se na úklid Dalejského údolí. 
Rádi jsme mezi sebou na akci přivítali i externí dobrovolníky.
V průběhu dvou hodin nasbírali účastníci 350 kg nejrůznějších odpa-
dů. Škála sahala od obvyklých igelitových sáčků, skla a plastových lah-
ví až po staré pneumatiky, pozůstatky stavebních materiálů a nábytku.

Členové spolku apelují na své sousedy i další návštěvníky Dalejského 
údolí, aby si tohoto krásného koutu přírody více vážili a svůj odpad si 
z něj odnášeli na určená místa.
Děkujeme úřadu městské části Slivenec-Holyně a Lesům hl. m. Prahy, 
příspěvkové organizaci hlavního města Prahy, za spolupráci v podobě 
odvozu odpadu z místa sběru. 

Hody hody doprovody, dejte vejce malovaný… Členům spolku Dobrá Voda Holyně bylo líto, že se staročeské tradice v hlavním městě pomalu 
vytrácejí a rozhodli se je alespoň v omezené míře obnovit. Na tradiční pomlázku se dopoledne sešla cháska ve slušném početním obsazení, 
nejmladšímu účastníkovi třímajícímu pomlázku v ruce byly 3 měsíce, nejstaršímu potom 73 let.
I děvčata všeho věku byla 
na návštěvu chasy řád-
ně připravena. V  každém 
obydleném stavení v údo-
lí očekávala koledníky 
slušná výslužka v podobě 
nejen krásných barevných 
vajíček, ale i  jako chutné 
občerstvení, pro mladší 
koledníky sladkosti a  pro 
starší i  kapka něčeho os-
třejšího…
Počasí koledování přálo 
a  sluneční paprsky při-
nesly celému dopoledni 
takovou atmosféru, že 
i okolojdoucí slečny a pa-
ní rády přijaly snahy ko-
ledníků je řádně omladit 
pomlázkou a  když už ne-
měly, čím by jinochy a pá-
ny odměnily, věnovaly jim 
alespoň zářivý úsměv.
Už teď se těšíme na příští 
Velikonoce!

Příspěvky  Jan Bejček,  
předseda spolku Dobrá 

Voda Holyně, z.s.

Místo pro setkávání v Dalejském údolí

Úklid Dalejského údolí

Velikonoční pomlázka u Dobré Vody

22   společnost 
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24   pozvánky 

6. 5. – 28. 5. Petr Králík: AVULSE (výstava fotografií v  

 Galerii Kaple Holyně)

12. 5.  19:30 Letní kino v areálu AFK

13. 5. – 23.5. Týden oslav Dne rodiny

13. 5.  Vítání občánků

15. 5.  16:00 Schůzka seniorů (KC Na Půdě)

2. 6.  17:00 Noc kostelů (kostel Všech svatých)

2. 6. – 2. 7. Ester Knapová: Obrazy (výstava v Galerii Kaple  

 Holyně)

2.–3. 6.  SLIVENECKÉ LETNICE

 3. 6.  Dětský den na hřišti AFK

 4. 6.  16:30 Koncert souboru Bona fide tango (Rohlov 

 ský mlýn)

 5. 6.  16:00 Schůzka seniorů (KC Na Půdě)

19.6 .   VEŘEJNÉ ZASTUPITELSTVO

 Rodinné centrum Pecka zve
na divadélko pro nejmenší

Boudo, budko, 

kdo v tobě přebývá

V ateliéru Klubu Švestka

24.5. 2023 v 10:30 hod

Veřejná knihovna Praha-Slivenec pořádá ve 
spolupráci s Komisí pro rodinu a děti

přednášku a besedu:

PhDr. Mgr. Jeroným Klimeš, Ph.D.

KOMUNIKACE
V MANŽELSTVÍ

v úterý 23. května 2023 v 18.00 hod.
v zasedací místnosti Úřadu MČ

Laici se občas domnívají, že základem všech partnerských 
problémů je komunikace. Není to pravda. Především jsou to 
rozdílné potřeby mužů a žen, ale přesto u některých párů 
tvoří komunikační nešvary velký díl jejich nespokojenosti. 
Poruchy komunikace těžko může pár analyzovat sám, pro-

tože sice oba mluví česky, ale slova a věty mají pro každého 
opačné významy. Stejně záludná je i potřeba „si to vyříkat“ - 
ta funguje ve funkčním vztahu, ale bohužel ne za rozchodů. 
Tam je třeba opravovat vztah zprvu nonverbálně - beze slov.

Těšíme se na vaši návštěvu!

KALENDÁŘ SLIVENCE
KVĚTEN – ČERVEN 2023


